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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №20 

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 14.07.2020г. от 10:00 часа

Днес, 14.07.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.
Малина Едрева докладва дневния ред за заседанието.

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 11 
(общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 
Списъкът на присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - 
Приложение №1.

Г-жа Малина Едрева докладва дневния ред за заседанието. Комисията прие 
предложението за дневен ред с 11 гласа “за”:

Общо гласували:
в т.ч.:

11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

Въз основа на гласуването комисията реши:
Приема дневния ред на заседанието.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5301/02.07.2020г. относно: Изменение на Наредбата за 
прием на деца в общинските детски градини и подготвителните групи в общинските 
училища на територията на СО, приета от СОС с Решение № 82 по протокол № 48 от 
22.02.2018г. доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община



Доц. д-р Тодор Чобанов докладва, че преди две години е извършена съществена 
промяна в Наредбата за прием на деца в общинските детски градини и подготвителните 
групи в общинските училища на територията на СО, с която се предвижда за учебната 
2020/2021г. да се упражнява нова формулировка на критерия за адрес (т.н. критерий за 
уседналост) съгласно принципите на Закона за предучилищното и училищното 
образование. След като в хода на обществени обсъждания се достигна до заключението 
за нуждата от нов подход, е настоящия доклад се предлага да се отложи упражнението 
на визираната формулировка на критерия за адрес (т.н. критерий за уседналост). Един от 
основните въпроси повдигнат от родителските асоциации в рамките на обществените 
обсъждания е свързан с нуждата от уеднаквяването на приниципа на прием в детските 
градини и детските ясли. Също така е нужно в нормативната уредба за прием да бъде 
включен адресът на детето, а не единс твено адресът на родителя. Изводът от извършения 
правен анализ между режимите на двата вида детски заведения (детски градини и детски 
ясли) и заключенията от обществените обсъждания доведоха до решението да се 
подготви съвсем нов доклад за обединяване на двете направления (ДГ и ДЯ) и нова 
формулировка на критерия за адреса (т.н. критерий за уседналост).
С настоящия доклад се предлага отмяната на редакцията на критерия за адрес (т.н. 
критерий за уседналост), която трябваше да влезе в сила от 30 август 2020 г. като в 
рамките на няколко седмици ще бъде внесен нов доклад с нова формулировка.

Деян Стаматов отправи предложение за допълнение към т.З на предложението за 
решение както следва “Част от незаетите места, предвидени за деца с хронични 
заболявания и специални образователни потребности се обявяват за свободни по общия 
ред за първо класиране за съответната година”.

Малина Едрева уточни, че с цел яснота на предложението за решение, предложението 
за допълнение на г-н Деян Стаматов е нова т.З в предложението за решение, а настоящата 
точка 3 става точка 4.

Мария Минчева, директор на дирекция “Образование” предложи във формулировката 
на предложението да бъде пояснено, че то се отнася за първо текущо класиране.

Михаил Паргов отправи въпрос по какъв начин изменения в точковата система за прием 
в детски градини и детски ясли биха променили броя на обхванатите деца и изказа 
мнение, че по този начин се поставя ясно разграничение с хората дошли от провинцията 
главно по икономически причини и се намаляват шансовете техните деца да бъдат 
обхваните в системата на предучилищното образование.

доц. д-р Тодор Чобанов поясни, че днешното предложение е да се прецизира подхода с 
критерия за адрес на база на предложенията получени от страна на родителските 
организации и на извършения правен анализ. С приемането на днешния доклад се запазва 
старата точкова система, чрез която се присъждат три точки за постоянен адрес и две 
точки за настоящ адрес. Въпросите на г-н М. Паргов са съотносими към критерия адрес 
в новия доклад в процес на подготовка.

Малина Едрева че точковата система дава яснота и възможност за планиране.

Веселин Калановски сподели впечателнието си, че спрямо дискусите в ПК има 
равномерно разпределение на детски градини и детски ясли като във всеки един квартал 
гражданите ще получат възможност да запишат децата си. По лични наблюдения на г-н



1. Подкрепя допълнението към проекта за решение с нова точка с осем гласа “за” и 
трима въздържали се

Гласуване:
1. Малина Едрева - за
3. Борислав Бориславов - за
4. Димитър Антов - за
5. Албена Кръстева - въздържала се
6. Д-р Антон Койчев - за
7. Веселин Калановски - въздържал се
8. Димитър Вучев - за
9. Диян Стаматов - за
10. Иван Виделов - за
11. Михаил Паргов -въздържал се
12. Симеон Колев - за

Въз основа на проведените дискусии, комисията взе следното решение:

1. Подкрепя доклада в неговата цялост с направеното допълнение за нова точка 3 с осем 
гласа “за” и трима въздържали се.

1. Малина Едрева - за
3. Борислав Бориславов - за
4. Димитър Антов - за
5. Албена Кръстева - въздържала се
6. Д-р Антон Койчев - за
7. Веселин Калановски - въздържал се
8. Димитър Вучев - за
9. Диян Стаматов - за
10. Иван Виделов - за
11. Михайл Паргов -въздържал се
12. Симеон Колев - за

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като предлага 
следното допълнение:
- Добавя в проекта за решение нова точка 4 със следното съдържание:
"т. 4 Създава нов §9 със следния текст:

„Част от незаетите места, предвидени за деца с хронични заболявания и специални 
образователни потребности се обявяват за свободни по общ ред за първо текущо 
класиране за съответната година."

Общо гласували:
в т.ч.:

11

За 8

Против няма



Калановски има квартали (например Кръстова Вада), където няма детски заведения и 
родителите не биха могли да се ползват от допълнителни точки, ако адресът им е в 
подобен квартал. Според г-н В. Калановски точковата система а приори създава 
дискриминационни условия, които дават шанс на едни родителите да изпратят децата си 
в детски ясли и лишават други от тази услуга. Възможни решения на проблема са усилен 
строеж на детски градини, откриване на допълнителни помещения за детски градини, 
компенсаторен механизъм за обезщетяване на ощетените от точковата система

Д-р Антон Койчев подкрепя наредбата и счита, че тя отговаря на условията за подобен 
нормативен акт. Според д-р Койчев е трудно да се обективират критерии при толкова 
много субективни ситуация. Подходът за решение на въпроса трябва да е еволюционен 
и на надграждане в синхрон с добрите европейски практики.

Албена Кръстева изказа обезпокоението си от взимането от бройките на хронично 
болните деца и децата със специални образователни потребности за прием по общ ред.

Доц. д-р Тодор Чобанов, поясни, че що се отнася до децата с хронични заболявания и 
специални образователни потребности се запазва резерв за прием и се гарантира прием 
на всяко такова дете.

Димитър Антов отправи реплика спрямо г-н Веселин Калановски, че идеята да има 
достатъчно детски заведения, че родилите да могат да записват детето си в най-близкото 
детско заведение и да се отказваме от система, в която родителите трябва да спазват 
определени правила е ненужен либерализъм.

Симеон Колев отправи реплика спрямо г-н Веселин Калановски. Семейното планиране 
е световна практика, въпреки че г-н Калановски го дефинира като “китайско”. 
Действително стройтелството на нови детски заведения е основният проблем, за чието 
решение се нрави всичко възможно.

Веселин Калановски отправи дуплика към г-н Д. Антов. Въвеждането на точки за 
постоянен адрес в даден район е далечен намек за въвеждане на софийско жителство.

Малина Едрева помоли г-н Калановски да не прибягва да внушения относно въвеждане 
на софийско жителство и предложи на последния да му предостави документи и анализи 
за това как се решева проблемът с обхвата на децата в детски градини и детски ясли в 
други европейски градове.

Иван Виделов изказа мнение, че му се струва правилно да се върне софйското 
жителство. Г-н Виделов счита, че критерият за адрес (т.н. критерий за уседналост) е 
основен критерий с оглед на това гражданите, които са израснали и инвестирали в 
София, да получат услуа за обхващане на децата им в предучилищната възраст.

доц. д-р Годор Чобанов формулира окончателно допълнението към проекта за решение 
с нова точка 3, както следва : “Част от незаетите места, предвидени за деца с хронични 
заболявания и специални образователни потребности се обявяват за свободни по общ ред 
за първо текущо класиране за съответната година”.

Въз основа на дискусите, комисията взе следното решение :



Въздържали се 3

Изготвил:
Костанца Ива1 юва

ч*
1’
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Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-прелеелател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Борислав Бориславов

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:


